
 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 
 
Dato: 23. maj 2024 

 

Tid: 16.00 til 18.00 – åbent SB møde fra 18.30 til 20.00 

Der er mad. Forskellige salater.  

Mødes på skolens kontor.  

 

Mødedeltagere: Thomas (medl.), Jan (KKFO-leder), Maria (KKFO-råd), Max (Skoleleder), Charlotte 
(medarb.), Karina (medarb.), Jeppe (medl.), Magnus (medl.), Peter (medl.), Anders (medl.), Anders 
(souschef), Lise (medl.), Anja (medl.) samt Freja og Anne Bella (elever). 
 
Max sørger for mad – husk at melde tilbage hvis du IKKE kan deltage. 
 

 

BEMÆRKNINGER 

1. Godkendelse af dagsorden Godkendelse af dagsorden. 

Magnus er ordstyrer under mødet. 

• Dagsorden er godkendt  
2. Orientering om skoleår 24/25  Herunder en drøftelse og orientering i forlængelse af sidste møde. 

• Sidst blev det godkendt, at vi reducerer skoledagen, ændrer på nogle af 

fagenes timetal samt fastholder fokustimen. 

• Lige nu er vi i gang med time- og fagfordelingen, hvilket er en krævende 

proces for alle parter. 

• Processen er først færdig, når den er færdig for alle, og alt går godt op – det 

betyder, at der nærmest til sidste øjeblik kan finde ændringer sted, som får 

betydning for mange. 

• På trods af debatten om folkeskolen, så er der ikke store organisatoriske 

forandringer i næste skoleår – de ændringer der kan være jf. den nye 

skoleaftale, træder først igennem for 2025. 

• Vi har meldt ud til 6. årgang, at vi kigger på en ny klassesammenlægning / -

sammensætning. Selvom der er en budgetmodel som betyder, at klasser med 

mindre end 22 elever koster for meget, så er det ikke en økonomisk 

overvejelse, der ligger til grund for den aktuelle øvelse. 

• Vi oplever større indsivning end tidligere. 

• Vi kigger ind i et skoleår, hvor vi skal gøre os klar til at flytte ind i den nye 

skole. Det betyder også, at der måske vil komme dage, hvor vi skal tænke 

anderledes og måske involvere jer forældre, da nogle dage måske skal ”gøres” 

på en anden måde. Og måske skal vi gøre brug af muligheden for at 

fjernundervise 20% for at frikøbe lærere til at bidrage. Der tænkes her på 

perioden op til at vi skal have alt pakket ned og vi skal flytte ind i den nye 

bygning – altså op til sommerferien 2025.  

Time/fagfordeling  Den endelige plan godkendes.  

• Det der skal godkendes, blev godkendt ved sidste møde. Den endelige 

godkendelse som punkt rykkes til næste gang  

3. Princip og værdiarbejde.   

Opfølgning fra sidste møde: 

Kommunikation – eftersendes 

Trivselsforældre – eftersendes 

Bevægelse – eftersendes.   

Er der principper, der er klar til godkendelse, så godkender vi dem. Hvis ikke 

orienteres og drøftes. 

• Kommunikationsprincip – Max og Anders har holdt møde en forælder og fået 

sparring på udarbejdelsen af et kommunikationsprincip. 

• Trivselsforældreprincip – det er Max og Anders også ved at kigge på. 

• Bevægelsesprincip – Lise har lavet et udkast, som er endt med et blive meget 

principielt. 



 

• Alle principper før 2024 skal revideres og værdigrundlaget skal også kigges 

efter. 

 

• Kommunikation- og trivselsforældre principperne – Anders (medl.) sender 

udkast til trivselsforældreprincip og kommunikationsprincip til Max 

 

• Værdigrundlag – Lise sender udkast til nyt værdigrundlag til Anders (ref.) og 

Max, som sender videre til Magnus. 

• Bevægelsesprincip – Lise sender udkast til bevægelsesprincip til Anja og 

Jeppe, som sender videre til Jan. 

• Klassesammenlægninger – Max og Anders (ref.) sender nyt udkast til Lise. 

• Samarbejde mellem skole og hjem – Thomas sender til Anders (medl.) 

• Mobiltelefoner – Anders (medl.) sender til Max 

• Klassekasse & Lejrskole – Anders (ref.) sender til Lise (medl.) 

• Røgfri skole – Jeppe sender til Magnus 

 

➢ Alle udkast færdiggøres inden næste gang, hvor de så vidt muligt godkendes. 

Der kan forekomme behov for drøftelser og ændringer på mødet inden 

godkendelse, så tager vi det på selve mødet næste gang. 

4. Årsberetning og forberedelse til 

det åbne SB møde.   

Lise fremlægger – i overskrifter beretningen. 

Dagsorden til det åbne møde er: 

1. Velkomst i gården. 

2. Vi går over på byggepladsen, hvor vi har fået lov til at komme ind i 

bygningen så alle deltagere kan se den nye bygning og Max og Claus 

forklarer.  

3. I Madskolen, her er spot på beretningen og på hvordan det går med alle 

børns faglige, sociale og personlige trivsel – herunder også digital 

dannelse og adfærd.  

- Fremlæggelse af data herpå.  

4. Tid til spørgsmål til bestyrelsens arbejde. 

 

Byggeri og genhusning Byggeriet – plan og status og trafik.  

• Hvis de fortsætter planen, så skal vi flytte in sommeren 2025, og så sættes en 

helhedsrenovering i gang i Dam1. Derefter sættes der gang i udearealer. 

• Indretningen – der er arbejdsgrupper, som skal genaktiveres. 

• Vi forsøger at nogle skærmede miljøer i madskolen. 

• Trafik – Der er endeligt blevet givet mulighed for særkørsel til gangbesværede 

trafikanter når de skal aflevere deres børn i skolen om morgenen. 

Meddelelser og nyt fra • Elever – I elevrådet snakker vi om at styrke fællesskabet på tværs af årgangen 

– og vi glæder os til fx Gallafesten. Vi er også gået i gang med at starte et 

skoleblad op, hvor vi årgangene skal fortæller om livet på deres egen årgang. 

Og så har vi snakket om traditioner, dem vil vi gerne blande os i og hjælpe 

med at udvikle. 

• KKFO-råd – Har snakket om at udvikle aktiviteter på tværs af årgange. 

Det har været en god opstart for maj-børnene, og det har faktisk været ok at 

rykke vores nuværende 0. i den forbindelse.  

Vi er nede på tre repræsentanter, og derfor hr vi snakket om at være mere 

offensive i vores hvervning. Der skal gerne være to fra hver årgang. 

• Bestyrelsen – Lise har ikke yderligere. Men er overrasket over, at der ikke er 

flere deltagere i dagens møde og giver på den baggrund udtryk for, at der brug 



 

for en snarlig ny forventningsafstemning – ift. deltagelse og arbejde på og 

mellem møderne.  

Der har ikke været yderligere i tidligere sag om skolens brug af klassekasser. 

• Personale – Karina oplyser, at hun har besluttet at stoppe i skolebestyrelsen. 

Det handler om sene aftener og om, at der skal være plads til andre – der er 

valgt en ny repræsentant, som er Kristian fra nuværende 8. årgang og starter i 

skolebestyrelsen efter sommerferien.  

• Ledelse – Fagfordelingen er intens. Vi forsøger at lave en proces med en høj 

grad af indflydelse, men det er nok ikke al personale som har det indtryk, for 

med indflydelse følger også konflikt, og det kan være svært. 

Max er med-underskriver på en Kronik i Politikken og deltager i disse dage i 

en del interviews i medierne. 

Max orienterer om den tragiske hændelse med en elev der er omkommet i 

området. 

Punkter fremadrettet? Fokus for næste skoleår? 

Evt. Hvem planlægger sommerafslutning med spisning – og hvor skal vi bestille? 

• Lise  
 


